
Referat af sektorbestyrelsesmøde i Pædagogisk Sektor i FOA Vestsjælland d. 25. maj 2023 

 

Fremmødte: Ulla Finne-Jakobsen, Rikke Hockerup, Trine Pedersen, Hanne Pedersen, Gitte Olsson, Elin 

Bundgaard Larsen, Anne Kulas, Karina T. Hansen, Kamilla Bredahl Olsen og René Strunch 

Afbud: Bob Fongyllen, Jannie Larsen, Mette Pernille Schmidt, Gitte Sonne Jensen, Anna K. Pedersen og 

Carsten Olsen Feldstedt 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden. Godkendt. 

2. Godkendelse af referat fra sidst (d. 17. april). Godkendt. 

3. Tilbagemelding fra arbejdsgruppen vedr. arbejdsmiljø. Arbejdsgruppen er kommet relativt tæt på at 

have en ”køreplan” for sektorens arbejdsmiljøindsats, men arbejdsgruppen vil gerne have den øvrige 

bestyrelses tilbagemelding.  Arbejdsgruppen vil gerne have lavet en kasse til omdeling ude på 

arbejdspladserne, hvori der skal være forskellige pjecer, bl.a. ”Vold på arbejdspladsen” hhv. ”Når skaden 

er sket” og ”Et godt forebyggende arbejde” samt nogle pjecer fra Videnscenter for arbejdsmiljø – disse 

dog med eksempler fra sektorens område samt nogle plakater, der dog først skal laves - Gerne med QR-

koder hvis muligt, så man derved kan tilgå de videoer, som man gerne vil have lavet ved Rasmus’ 

mellemkomst. Videoerne skal have flg. temaer (Indtil videre arbejdstitler) og tre videoer pr. tema: ”Skrig, 

lyd og støj”, ”Slag, spark, spyt, bid” og ”Verbal og digital krænkelse”. Videoerne vil være korte klip. I 

kassen skal der i øvrigt også være nogle slikkepinde i farverne rød, gul og grøn (Slikkepindene vil også 

optræde i videoerne). Videoerne skal lanceres således, at første video kommer i en uge, anden video i 

den næstfølgende uge og den tredje video i den tredje uge. Arbejdsgruppen har to bud på, hvordan selve 

videoerne kunne laves rent indholdsmæssigt. Arbejdsgruppen har aftalt med Heinrich, at de tager en 

snak med ham, når de har truffet beslutning om, hvilket af de to bud, de vil gå med. Arbejdsgruppen har 

en aftale med Rasmus d. 16. juni, hvor videoerne skal optages. 

4. Tilbagemelding fra arbejdsgruppen vedr. minimumsnormeringer og fokus på pædagogiske assistenter. 

Arbejdsgruppen har ikke haft mulighed for at mødes siden sidste møde d. 17. april, og René har stadig 

ikke fået svar på sin henvendelse til Kim Henriksen. René orienterede ganske kort om baggrunden for 

den pressemeddelelse, som han udsendte som reaktion på kvalitetsrapporten for dagtilbud for 0-2 

årige. 

5. Praktisk planlægning af de to medlemsmøder relateret indsamling af krav til OK 24 (hhv. d. 12. juni i 

Slagelse og d. 15. juni i Holbæk). 

Begge møder starter kl. 17 og slutter kl. 20. Vi sørger for kaffe, the og vand samt bolcher/småkager til 

deltagerne. Der blev foreslået flg. i forhold til bordopstilling: 



Cafébordsopstilling med opdeling i forhold til faggruppetilhørsforhold og for så vidt angår 

pædagogmedhjælperne og de pædagogiske assistenter yderligere opdeling i hhv. daginstitution, skole/SFO 

og specialskoler. Skilte på bordene med faggruppebetegnelse (ved pæd.medhj. gruppen: 

børnehave/vuggestue, skole/SFO, specialskoler) 

For at tydeliggøre, hvem der er fra sektorbestyrelsen, søger René for T-shirts med FOA-logo til 

sektorbestyrelsesmedlemmerne. I skal derfor sende ønske om størrelse på T-shirt til René. 

René tager sig af dagplejepædagoger, dagplejeledere, pædagogiske konsulenter og omsorgs- og 

pædagogmedhjælpere. De øvrige sektorbestyrelsesmedlemmer bemander bordene for deres respektive 

faggrupper inkl. undergrupper. 

 

6. Kort orientering om den økonomiske situation og evt. andre forhold af politisk interesse for sektoren i 

vores 6 kommuner - Altså primært emner af principiel, politisk karakter. Sager af 

sagsbehandlingsmæssig karakter skal der rettes henvendelse til afdelingen om, alternativt kan de 

bringes op på netværksmøder i de respektive kommuner. 

 I bedes derfor sende en kort, skriftlig orientering til René Strunch senest mandag d. 22. maj 2023, som 

så vil fremsende denne skriftlige orientering til sektorbestyrelsesmedlemmerne som bilag til 

behandlingen af dette punkt. Under behandlingen af punktet kan der så stilles opklarende spørgsmål 

o.l. til den fremsendte skriftlige orientering. Der var intet under dette punkt, da René ikke havde 

modtaget noget ved dagens slutning d. 22. maj 2023.   

7. Eventuelt. Ulla forespurgte om det var muligt at få en telefonliste over sektorbestyrelsens medlemmer. 

Det er det naturligvis. René vil udsende en sådan lige så snart, det er fysisk muligt. 

 

Således oplevet af René Strunch d. 25. maj 2023 

 


